

## PRESS RELEASE

### Young Activists Summit releases documentary entitled '*The world we want, time for change*' on 10 December 2020, Human Rights Day

9 DECEMBER 2020

**GENEVA, SWITZERLAND** –The 20-minute documentary examines the work and causes of the 2020 Young Activists Summit awardees and hears from a range of experts in each of the activist's fields, while highlighting systemic changes demanded by young people for the post-COVID-19 world.

The documentary will be released [here](#) on 10 December at 16:00 CET

The 2020 edition of the Young Activists Summit (YAS) was held on 20 November 2020 and offered young people from around the world a platform to connect and speak up about the post-COVID-19 world they want. The global dialogue drew a live audience of over 9,000, from over 100 countries, across 5 continents.

To raise awareness of the key issues addressed by the Summit, YAS launched an online campaign entitled '*The World We Want, Time for Change*' (#TheWorldWeWant, #YAS20) following the event. As of 9 December, the campaign has reached 3.4 million people on social media and 76,000 views on YouTube.

The campaign culminates with the release of the documentary which features the [seven young activists](#) who were honoured this year:

- Vanessa Nakate 24, climate justice, Uganda
- Mohamad Al Jounde 19, refugee education, Syria
- Fiona Amony 24, girls' rights, Uganda
- Alexandra Cerezo 24, ethical & sustainable fashion, Guatemala
- Zahraa Issa 21 & Emma Sleiman 15, solidarity after the explosion in Beirut, Lebanon
- Finlay Pringle 13, marine conservation, UK

The documentary seeks to foster an intergenerational dialogue and includes insights from prominent experts including:

- Laurence Tubiana, Paris Accord negotiator and CEO of European Climate Foundation
- Bertrand Piccard, Initiator and Chairman, Solar Impulse Foundation
- Leya Amonde Ouko, Education Officer, UN Refugee Agency
- André Hoffmann, Vice Chairman of Roche Holding

The coronavirus crisis has been a tragic and massive disrupter, but it is also an opportunity to boost sustainability, solidarity and resilience. Young people have the right to demand that the recovery plans they will fund focus on rebuilding sustainable societies that protect the interests of present and future generations. The documentary focuses on key issues including climate change, biodiversity, human rights, gender-based violence and sustainable and ethical fashion.

The Young Activists Summit is co-organised by the NGO dev.tv, the United Nations Office at Geneva, Radio Télévision Suisse (RTS) and its GenèveVision label, and by the Graduate Institute of International and Development Studies, in partnership with governments, international organizations, NGOs, foundations and media outlets. To support the #YAS20 Activists in advancing their causes, Sisley Paris generously committed to granting a donation to each laureate, enabling the Young Activists Summit to have a concrete and lasting impact on the ground.

A media kit with [background information](#), b-roll and photographs of the activists in the field and of their causes, as well as interviews of the organisers and a digital toolkit are available for download here:

<https://www.dropbox.com/sh/c0i5bgvp7aa9ek3/AACDvUIk7uvBOp6MTnp666a?dl=0>

More information about the Young Activists Summit, the documentary and the live session on Facebook: [www.youngactivistssummit.org](http://www.youngactivistssummit.org)

Media contact: [media@youngactivistssummit.org](mailto:media@youngactivistssummit.org)

## COMMUNIQUE DE PRESSE

### **Le Young Activists Summit (Sommet des jeunes activistes) publie un documentaire intitulé « Notre monde, un autre monde » le 10 décembre 2020, Journée des droits humains**

**9 DÉCEMBRE 2020**

**GENÈVE, SUISSE – En mettant en lumière les changements systémiques demandés par les jeunes pour le monde de l'après-COVID-19, ce documentaire de 20 minutes examine le travail et les causes des lauréats du Young Activists Summit 2020 et fait appel à un éventail d'experts.**

Le documentaire sera diffusé [ici](#) le 10 décembre à 16h CET.

L'édition 2020 du Sommet des jeunes activistes (Young Activists Summit, YAS) a eu lieu le 20 novembre 2020 et a donné aux jeunes du monde entier une plateforme commune pour s'exprimer sur le monde post-COVID-19 qu'ils souhaitent. Ce dialogue mondial a attiré plus de 9 000 personnes, provenant de plus de 100 pays sur les 5 continents.

Afin de sensibiliser aux questions clé abordées par le sommet, le YAS a lancé une campagne en ligne intitulée "Notre monde, un autre monde" (#TheWorldWeWant, #YAS20) après l'événement. Le 9 décembre, la campagne avait atteint plus de 3,4 millions de personnes sur les médias sociaux et 76 000 vues sur YouTube.

La campagne culmine avec la sortie du documentaire qui présente les sept jeunes activistes primés cette année:

- Vanessa Nakate, 24 ans, Justice climatique, Ouganda
- Mohamad Al Jounde, 19 ans, Education des réfugiés, Syrie
- Fiona Amony, 24 ans, Droits des filles, Ouganda
- Alexandra Cerezo, 24 ans, Mode éthique et durable, Guatemala
- Zahraa Issa, 21 ans & Emma Sleiman, 15 ans, Solidarité après l'explosion à Beyrouth, Liban
- Finlay Pringle, 13 ans, Conservation du milieu marin, Royaume-Uni

Le documentaire cherche à favoriser un dialogue intergénérationnel et inclut des points de vue d'experts éminents, notamment :

- Laurence Tubiana, Négociatrice de l'Accord de Paris et Présidente de European Climate Foundation
- Bertrand Piccard, Fondateur et Président, Solar Impulse Foundation
- Leya Amonde Ouko, Responsable Education, UNHCR
- André Hoffmann, Vice-Président Roche Holding

La crise du coronavirus met le monde sens dessus dessous, mais elle offre aussi l'opportunité d'améliorer la durabilité, la solidarité et la résilience. Les jeunes sont en droit d'exiger que les plans de relance qu'ils financeront soient employés à la reconstruction de sociétés durables, qui tiennent compte des intérêts des générations actuelles et futures. Le documentaire porte sur des thèmes clé tels que le changement climatique, la biodiversité, les droits humains, la violence sexiste ou sexuelle et la mode durable et éthique.

Le Sommet des jeunes activistes est co-organisé par l'ONG dev.tv, l'Office des Nations Unies à Genève, la Radio Télévision Suisse (RTS) et sa plateforme GenèveVision, ainsi que par l'Institut de hautes études internationales et du développement (IHEID). Pour aider les activistes du #YAS20 à faire avancer leur cause, Sisley Paris s'est généreusement engagé à accorder une donation à chaque lauréat, permettant ainsi au Sommet des jeunes activistes d'avoir un impact concret et durable sur le terrain.

Un kit médias, contenant des [informations détaillées](#), des b-rolls et des photos des activistes sur le terrain et de leurs causes, ainsi que des interviews des organisateurs et un kit digital, est disponible ici :

<https://www.dropbox.com/sh/c0i5bgvp7aa9ek3/AACDvUik7uvBOP6MTnp66oS6a?dl=0>

Plus d'informations sur le Young Activists Summit, le documentaire et la session Facebook live : [www.youngactivistssummit.org/fr](http://www.youngactivistssummit.org/fr)

Contact médias : [media@youngactivistssummit.org](mailto:media@youngactivistssummit.org)